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OKRM/85/2023/Z/39 

Volební období 9 (2022 – 2026) 

 

Z Á P I S  

ze 5. jednání sociální komise rady města konaného dne 11.05.2023 

Přítomni: Mgr. Miroslav Bína, MBA, Mgr. Markéta Elich, Ph.D., Jaromír Frank, Pavla Heyduková, 

Bc. Jan Hošek, Vladimíra Hrušková, Mgr. Jana Kilbergerová, doc. Ing. Lucie Kozlová, 

Ph.D., Bc. Kamil Podzimek 

Omluveni: Alice Stierandová, Mgr. Radka Šulistová, Ph.D 

Hosté: Bc. Marie Voštová, vedoucí OSV, Mgr. Eva Kuzbová, vedoucí odd. SPOD OSV 

 Mgr. Aleš Novotný a Mgr. Marie Sedláčková, Temperi, o.p.s. 

 Mgr. Jana Řeháková a Jitka Borovková, DiS., Charita České Budějovice 

  

Jednání proběhlo v kombinované formě – 2 členové byli připojeni on-line a 7 jich bylo přítomno 

fyzicky.   

Jednání zahájil a řídil předseda komise Kamil Podzimek. Na úvod přednesl doplněný návrh programu, 

který byl avizována na minulém jednání sociální komise. Dále na bod jednání byla zařazena žádost o 

neinvestiční dotaci na projekt Budějcká stravenka. Dotázal se, zdali s ním všichni souhlasí či mají 

návrhy na jeho doplnění. Navrhovaný program byl jednohlasně schválen.  

 

Průběh jednání: 

1. Rodiny s dětmi žijící na českobudějovických ubytovnách 

K tomuto bodu byli přizváni hosté – zástupci poskytovatelů sociálně aktivizačních služeb pro rodiny 

s dětmi a vedoucí sociálně právních ochrany dětí odboru sociálních věcí. Hlavním tématem byl život 

rodin s dětmi na českobudějovických ubytovnách, kdy v rámci tzv. registračního týdne se objevilo při 

zpracování výstupů alarmující číslo týkající se počtu těchto rodin a jejich dětí. 

K. Podzimek vyzval přítomné hosty nejdříve k jejich představení a následně k jejich vyjádření k výše 

uvedené situaci. 

Temperi, o.p.s.: 

• aktuálně pracují cca s 8 rodinami (20 dětí ve průměrném věku 7 – 8 let) 

• navštěvují několik místních ubytoven 

• v malém bytě (místnosti) je kumulován velký počet osob, což vede často ke vztahovým 

problémům v rodině 

• dalším generátorem problémů jsou sdílené prostory – kuchyň, prádelna, koupelna aj. 

• velkým problémem je nedostatečná hygiena v objektech, vyskytují se zde štěnice, svrab…..; 

ve společných prostorách je pak nepořádek 

• v rodinám se objevují patologické návyky a stereotypy 

• vícečlenné rodiny velmi obtížně hledají byt, který by velikostně odpovídal počtu členů 

domácnosti 

• dalším významným problémem jsou vstupní náklady do nového bydlení – bytu (převážně se 

jedná o vysoké kauce) 
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• náklady na ubytovně jsou cca u dospělého 5 tis. Kč a výše, u dětí pak mezi 3 – 5 tis.Kč 

Mgr. Kuzbová, SPOD: 

• na přímou sociální práci s rodinami, které mají v péči často využívají právě poskytovatelů 

sociálně aktivizačních služeb pro rodiny s dětmi 

• pracují s vícečetnými rodinami, náklady na ubytovnu se pohybují kolem 20 tis. Kč 

• rodiny se do jejich péče dostávají na základě oznámení (škola, pediatr aj.) 

• na ubytovnách jsou často i rodiny z jiných měst („putující“ rodiny) 

• jako problematické vidí nejen ubytovny, ale i bytové domy, které dost často mají stejného 

majitele a jsou v kritickém stavu; často jeden byt obývají 2 a více rodin 

• rodiny mají ztížený přístup do městských bytů z důvodu zadlužení vůči městu; stejný problém 

se týká i pobytu v azylovém domě pro matky s dětmi 

Charita České Budějovice: 

• stvrzují výroky zástupců Temperi, o.p.s. a Mgr. Evy Kuzbové, potýkají se se stejnými problémy 

• velký problém nepořádku ve společných prostorách, i když v pronajatých místnostech se 

snaží udržet pořádek 

• cca 60% jejich uživatelů služeb žije na ubytovnách a cca 30% pak ve vybydlených bytových 

domech 

• celkem mají v péči 27 rodin (70 dětí) 

• rodiny žijící na ubytovnách nemají jiné možnosti bydlení, a tak jsou mnohdy i vděční za 

ubytovnu 

• problémem pro získání vlastního bydlení jsou vysoké vstupní náklady a nemožnost získat 

městský byt (velké byty v nabídce dostupného bydlení téměř nejsou) 

• snaží se aspoň aby děti na ubytovnách trávili minimum času, dbají na školní docházku a 

volnočasové aktivity realizované mimo ubytovnu (např. v jejích nízkoprahovém zařízení pro 

děti a mládež) 

• dalším významným problémem je zaměstnanost dospělých, skoro nikdo z nich nepracuje 

(většinou to pro ně není ekonomicky výhodné, kdy po odečtení exekucí jim zbývají malé 

částky – z dávek pomoci v hmotné nouzi jsou pak finančně zajištěni lépe) 

Následovala diskuze mezi členy komise a hosty: 

• K. Podzimek se dotazuje, zdali zástupci poskytovatelů vidí nějaké možnost k řešení této 

situace 

o Zásadní je získání vlastního bydlení 

• Doc. Kozlová zmínila možnost městské ubytovny, která by nabídla lepší bytové podmínky a 

mohla by omezit obchod s chudobou  

• Mgr. Novotný (Temperi) vidí jako velmi důležitou prevenci vzniku ztráty bydlení a dalších 

problémů – možnost, jak tyto rodiny zachytit, by byla přes mateřské a základní školy 

• Pavla Heyduková zdůraznila nutnost řešení zlepšení životní úrovně na již fungujících 

ubytovnách, a to především v oblasti zlepšení hygienických podmínek a bezpečnosti dětí. 

Navrhuje vycházet z příkladů dobré praxe ubytoven, kde se rodiny snaží kvůli lepším životním 

podmínkám udržet a fungují tam jistá pravidla, která by se dala uplatnit i na dalších 

ubytovnách v ČB. 
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• S diskuze následně vyplynuly tyto témata (okruhy), na které je třeba se zaměřit: 

o PREVENCE 

o VOLNÝ ČAS DĚTÍ 

o MĚSTSKÁ UBYTOVNA 

o ZAMEZIT BYZNYSU S CHUDOBOU 

 

2. Poskytnutí neinvestiční dotace pro projekt Budějcká stravenka – úklid města s lidmi bez 

domova 

Členům komise byla předložena k projednání žádost Charity České Budějovice o poskytnutí 

neinvestiční dotace na realizaci projektu Budějcká stravenka – úklid města s lidmi bez domova. Jedná 

se o projekt, který aktivizuje lidi bez domova a za úklid města jim jako odměnu nabízí stravenku. 

Projekt běží od r. 2020 a v minulosti byl opakované podporován městem České Budějovice 

prostřednictvím odboru správy veřejných statků. Členové komise vedli k této žádosti a k projektu jako 

takovému diskuzi v jejímž závěru se shodli, že projekt vidí jako smysluplný, ale pro rozhodnutí o 

podpoře projektu žádají ještě další doplnění (zajistí sekretářka komise). 

 

3. Diskuze a různé 

Přijato usnesení č. 6/2023 (9 - 9,0,0) 

 

• Členové komise, kteří byli přítomni představení služeb pro osoby bez domova konaného dne 

10.5.2023 českobudějovickou charitou informovala ostatní o průběhu tohoto setkání.  

• Bc. Voštová informovala komisi o přijetí žádosti o finanční příspěvek Domova Libníč a Centra 

sociálních služeb Empatie. Jedná se o dofinancování úhrad za pobyt českobudějovických 

občanů v těchto zařízeních, jejichž příjmy na úhradu nedostačují a často ani nemají rodiny, 

které by jim úhradu pomohly dofinancovat. Jedná se celkem o 9 občanů města, jejichž „dluh“ 

vůči zařízení činí v součtu ročně přes 400 tis. Kč. Sociální komise navrhuje uhradit cca 

polovinu tohoto dluhu, tzn. podpořit žádost částkou 200 tis. Kč. Protože se jedná o opakující 

se žádost, navrhuje zároveň pro další rok přímo do rozpočtu odboru sociálních věcí alokovat 

částku určenou na pokrytí těchto neuhrazených nákladů.  

• Bc. Voštová dále informovala o žádosti na finanční dar ve výši 20 tis. Kč spolku Gypsy 

Dream.Eu na zajištění Dne dětí v termínu 3.6.2023; členové komise se po krátké diskuzi 

rozhodli tuto žádost nepodpořit  

 

5. jednání sociální komise rady města bylo ukončeno v 19:00 hod. 

Soubor usnesení: 

K bodu:  Diskuze a různé 

 
sociální komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 6/2023: 

sociální komise rady města 

I. D o p o r u č u j e  
1. radě a zastupitelstvu města alokovat v rozpočtu odboru sociálních věcí pro rok 2024 

částku určenou na dofinancování úhrad českobudějovických občanů, kteří nemají 
dostatečné příjmy na pokrytí nákladů spojených s pobytem v zařízení Domov Libníč a 
Centrum sociálních služeb Empatie 
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2. radě a zastupitelstvu města podpořit žádost o finanční příspěvek Domova Libníč a Centra 
sociálních služeb Empatie částkou 200 tis. Kč 

3. nepodpořit žádost o finanční příspěvek spolku Gypsy Dream.Eu 
 
 

Další termín jednání byl stanoven na 8. června od 16:00 hodin v zasedací místnosti zastupitelstva 

města (proběhne setkání sociální a bytové komise).  

 

V Českých Budějovicích dne 11. 5. 2023 

Zapsala: Mgr. Šárka Kovárnová, sekretářka komise 

Ověřila: Pavla Heyduková 

Bc. Kamil Podzimek 

předseda komise 

 


